
DISCURS D’OBERTURA DEL CAP DE GOVERN  
AL “FÒRUM ECONÒMIC ANDORRA 2010” 

 
 

 
  
Distingides autoritats,  
  
Senyores i senyors, 
  
  
Encetem avui un nou format d'un Fòrum econòmic que, des 
d’Andorra rep una perspectiva de nivell internacional, al servei de 
les necessitats del país. 
  
Andorra disposa, ara, d’una nova consideració internacional 
gràcies a les decisions que el Govern ha pres amb la voluntat de 
respectar i defensar les normes internacionals adreçades a afavorir 
la transparència en l’intercanvi d’informació tributària a la 
demanda –en la línia que havia assenyalat l’OCDE, l’any 2009.  
 
Andorra ha decidit adaptar la seva activitat financera. Adaptar per 
millorar i per reforçar aquest important sector d’activitat. 
  
Com indica el propi lema del Fòrum econòmic, cal adaptar-se al 
canvi o als canvis que tinguem al davant.  
  
Amb molta rapidesa i amb molta flexibilitat. 
  
El que hem procurat, des del Govern, és de concloure els 
projectes imprescindibles per situar el país en una millor posició 
de sortida i amb unes noves possibilitats econòmiques, definides 
clarament i sempre en positiu. 
   
La responsabilitat de governar en un moment de difícil economia 
ha estat assumida de forma col·legiada i responsable pel conjunt 
dels ministeris, i prova d'això és i ha estat aprofitar les 



oportunitats que, des de diverses àrees, ens ha ofert l'obertura dels 
mercats en els àmbits turístic, d'ensenyament superior o 
econòmic, per citar només alguns escenaris que han estat notícia 
els darrers dies. 
 
Hem sabut recuperar les oportunitats que el país va perdre, en 
trobar-se amb una orientació equivocada, que volia mantenir un 
status quo impensable en ple segle XXI, i estem treballant per 
avançar-nos a les oportunitats que vertebren i preparen d’una altra 
manera el país per al futur. L’objectiu essencial és reactivar la 
nostra economia interior i, de retruc, obrir-nos vers l’economia 
europea.  
  
Hem afavorit una nova manera de relacionar-nos amb el nostre 
entorn europeu. I ho hem fet d’acord amb les recomanacions de 
l’OCDE i del conjunt de la comunitat internacional, expressades a 
les reunions del G20. 
  
Hem sortit de la llista grisa de paradisos fiscals. Fàcil de dir-ho, 
però molt més difícil de dur a terme. Però ho hem fet. I seguim 
treballant. Avui mateix signem un Acord d’intercanvi 
d’informació fiscal amb Alemanya.   
  
Així, hem assegurat que, en un futur proper, les empreses i les 
entitats financeres andorranes no siguin en cap llista fosca pel fet 
de ser d’Andorra.  
  
La signatura d’acords d’intercanvi d’informació fiscal ha obert el 
camí cap a les posteriors negociacions per establir convenis que 
evitin la doble imposició. Condició necessària per aconseguir que 
els nostres professionals i les empreses andorranes puguin operar 
a l’exterior sense patir recàrregues fiscals. 
  
Com que el compromís polític era ferm, ens hem mantingut 
serens per facilitar a empresaris i professionals la possibilitat 
d’exportar béns i serveis des d’Andorra amb un tracte fiscal no 
discriminatori.  
  



Malgrat entrebancs intensos, no podem defallir. Ens hem de 
mantenir ferms perquè, entre altres coses, ens cal refer molts 
camins, encara, per fer possible que Europa es pugui plantejar 
d’invertir a Andorra en un entorn jurídic estable, gràcies a una 
legislació que haurà d’incentivar la inversió internacional positiva 
i no especulativa. 
  
Adaptar-se al canvi implica que la nostra economia –que és i que 
es vol inequívocament europea– vagi ben encaminada per formar-
se i repensar-se de nou, per esdevenir més competitiva, 
transparent i endreçada, perquè pugui competir a l'exterior, 
mentre reimpulsa amb força el comerç, el turisme i la banca que li 
són pròpies. 
  
  
   
Moltes gràcies. 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
  


